
ЧРЕЗ: г-н Венцислав Спирдонов

Председател на ВТОС

ДО: г-н Даниел Панов

Кмет на Община Велико Търново

На основание чл.ЗЗ, т.4 от ЗМСМА и чл.86 от Правилника за организацията и 
дейността на Великотърновския общински съвет и на неговите комисии и за 
взаимодействието му с общинската администраи—

ОТ: Валерия Дончева, общински съветник

ОТНОСНО: Състоянието на сградата на бившия Окръжен съвет

Уважаеми г-н Кмет,

Сградата на бившия Окръжен съвет, намираща се на площад „Цар Иван Асен 
I“, е една от най -  забележителните във Велико Търново. Построена е за една година 
в периода 1910 -  1911г. по проект на търновския архитект Георги Козаров. В 
основите на сградата е зазидан специален акт с имената на всички съпричастни към 
строежа (от книгата „Споменъ за Търново” на Катя Митова -  Ганева). Окръжният 
съвет е първата обществена постройка със собствено парно отопление. Колонадите, 
красивите мозайки, оформените двустранни стълбища и осветителни тела я правят 
неповторима. Впечатляващо е фасадното оформление, покривната част с интересни 
декоративни орнаменти. По това време техническата служба в Общината е поверена 
на Леон Филипов. На него се дължат красивите декоративни орнаменти по 
прозорците, на парадния вход, балкона, капандурите и покрива. В сградата има 32 
големи стаи, с широки коридори, с просторна заседателна зала. Централното 
стълбище пази надпис „Обичай България“, а на стълбите почива гипсов модел на 
лъва, който ни посреща пред Царевец. Лъвът обаче е с избодени очи, от които се 
стичат черни сълзи... (събраната информация е от медийни публикации в периода 
2016-2023г., а снимковия материал от Мирян Колев).

ПИТАНЕ



Сградата е културна ценност и е №610 в Списъка с недвижимите културни ценности, 
от архитектурно -  строителен вид, е „местно значение“.

През 2005г. с решение на ВТОС сградата е продадена и става частна собственост. 
Умишлено ще пропусна хронологията на събитията по смяната на собствеността през 
годините - тема, която е била обект на редица журналистически разследвания. Факт 
е, че останаха нереализирани намеренията бившият Окръжен съвет да бъде 
превърнат в луксозен хотел или музей. Факт е, че и към момента емблематичната 
сграда продължава да се руши пред очите на жителите и гостите на Велико Търново 
и изглежда, че няма сила, която да принуди собственика да полага нужните грижи.

Наясно съм, че в годините Община Велико Търново е водила кореспонденция със 
собствениците в опити сградата да бъде спасена, за съжаление обаче безплодни.

Затова целта на това питане е да установи предприети ли са всички възможни 
действия за запазване на този архитектурен шедьовър. Ако не са, какво още можем 
да направим във взаимодействие - местна и национална власт, за да съхраним 
наследството ни. Надявам се отговорите на следващите въпроси да очертаят тези 
перспективи.

1. Какви законови възможности има община Велико Търново за въздействие 
върху собственика с цел опазване и съхранение на тази културна ценност?

2. Какви мерки е предприела Общината за последните десет години в тази 
посока?

3. С какво Общинският съвет може да бъде полезен в разрешаването на този 
проблем?

Очаквам Вашият отговор в устен и писмен вариант.

С Уважениеь

Валерия Дончева


